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" S VA Z  C H O VAT E L Ů  Č E S K É H O  T E P L O K R E V N Í K A z . s . "  ( S C H Č T ) 

- byl založen 23. prosince 1994, má celorepublikovou působnost a sdružuje chovatele koní 

plemene český teplokrevník. Hlavní náplní svazu je organizace chovu koní plemene český 

teplokrevník. Především zpracovává a průběžně aktualizuje dlouhodobou koncepci rozvoje 

chovu plemene a zabezpečuje společné zájmy chovatelů koní plemene český teplokrevník. 

SCHČT je rovněž oprávněnou osobou podle § 7 plemenářského zákona pro kontrolu užitkovosti, 

výkonnostních zkoušek, výkonnostních testů, kontrolu dědičnosti, posuzování vlastností, 

znaků a ukazatelů zdraví koní plemene český teplokrevník. Od roku 2001 do 23.5.2018 bylo 

SCHČT uznané chovatelské sdružení a to na základě rozhodnutí Ministerstva zemědělství, 

které udělilo svazu statut k vedení původní plemenné knihy a šlechtění plemene český teplokrevník.

Cílem je navázat na ověřené způsoby v chovu koní a šlechtění, dále je rozvíjet. Chovatelům 

koní ČT vrátit jistotu, že za nimi stojí silná organizace, která hájí jejich zájmy i zájmy koní 

plemene český teplokrevník.

ORGÁNY SPOLKU:  

Předsednictvo: Václav Boušková (místopředseda)

členové Předsednictva: Josef Kincl st., František  Srnec, Václav Štěrba

Kontrolní komise: Ing. Monika Klosová (předseda), Ing. Jaroslav Richter, Saša Machová

 

Tajemnice svazu: Ing. Barbora Králová PhD.

RPK: Václav Štěrba (předseda)

MVDr. Josef Lysák, Doc. Iva Jiskrová PhD., Ing. Barbora Kubištová, Ing. Ondřej Mamica

Nejvyšším orgánem spolku je Konference.

Členská základna:  ke dni 20.11.2023 čítá 135 členů.

POSLÁNÍ:



letos poprvé vám předkládáme ucelenou zprávu o činnosti a hospodaření spolku. Pokusíme se zde ohlédnout za událostmi 

uplynulých 24 měsíců. Byly to do značné míry roky vzestupů i pádů, spíše tedy pádů než vzestupů, kdy zejména český 

chov teplokrevných koní bude ještě řadu let pociťovat dlouhodobý dopad krize ve spolku a v některých případech i po 

další generace. Jedním slovem velké zklamání z přístupu pověřených subjektů za chov koní v ČR (ASCHK a MZe), 

kteří svojí netolerantností a neochotou vést dialog jen prohlubují propast mezi chovateli, kdy za těchto okolností nelze 

Vzhledem k současné situaci, kdy ASCHK za přispění státu se pokouší všemi možnými prostředky odříznout SCHČT 

od jeho hlavního poslání a chovatelské činnosti, pro které před 29 lety vznikl a kdy tento odborný chovatelský svaz se 

v podstatě stává nepřítelem číslo jedna, je velmi těžké prosadit myšlenky v realizaci.Opět poukazujeme na skutečnost, 

že ASCHK je přežitá organizace, která nezaručuje chovatelům českého teplokrevníka jednotnost, celistvost a rovnost 

členské základny, kdy všichni chovatelé byli chovateli stejného plemene koní a tedy měli stejné výchozí i průběžné 

podmínky v oblasti šlechtění, plemenitby i financování zajišťované takovým subjektem. Poslání, pro které původně 

organizace ASCHK vznikla, téměř neexistuje. Veškeré činnosti a šlechtění je ve stavu pouze udržujícím nikoliv rozvíjejícím. 

Jde o pouhý transfer peněz ze státní kasy pro organizace, které chovatelům nabízejí jen předražené služby.

Proto našim hlavním cílem je stále usilovat o navrácení statutu uznaného chovatelského sdružení pro SCHČT a samostatné 

vedení plemenné knihy českého teplokrevníka.Ovšem, abychom mohli lépe dosáhnout našich cílů, musíme být kompletní. 

V listopadu 2022 podal rezignaci na funkci předsedy Karel Růžička, jeho post by měl být obsazen osobou, která má 

jasnou představu o dalším vývoji a zároveň má odhodlání tyto myšlenky realizovat. Předsednictvo rozhodlo o kooptaci 

pana MVDr. Jaroslava Dražana, neboť jeho znalosti a zkušenosti v oblasti chovu koní a jeho řízení jsou bohaté a mohou 

být pro svaz jedině přínosem. Tento náš výběr dáváme k posouzení členské základně a zdvořile žádáme o případnou 

V souvislosti s touto skutečností přistoupilo Předsednictvo spolku ke svolání Konference spolku mimo zasedání 

(hlasováním per rollam). Důvody jsou zcela jasné. Minimalizovat finanční náročnost na pořádání Konference a v časech 

předvánočních ušetřit, všem členům spolku tak potřebný čas.Třebaže se jedná o úplnou novinku v historii spolku, pevně 

věříme, že bude úspěšná a že jejímu konání budete nakloněni. A snad i v době předsváteční a sváteční věnujete chvilku 

Vážení chovatelé, dovolte mi vyjádřit naději, že rok 2024 přinese tolik potřebné uklidnění v mezilidských vztazích a přidá 

více na stranu vzájemného naslouchání a porozumění. Věřím, že se nám bude dařit pokračovat v naší práci a dále prosazovat 

směr, jakým se má chov koní v ČR ubírat. A nejen z povinnosti k zakladatelům spolku, kdy jejich mottem a hnacím 

motorem byla myšlenka „pojďme udělat něco pro chovatele“, ale především k budoucím generacím, kdy je naší povinností 

Mé poděkování náleží vám všem chovatelům a členům statutárních orgánů Svazu chovatelů českého teplokrevníka, kteří 

jste projevili svoji věrnost, dobrý charakter a neztratili svou tvář, neboť taková podpora je v těchto těžších chvílích, kdy 

dochází motivace a chuť jít kupředu, velmi důležitá.  Pevně věřím, že postavit se na stranu spravedlnosti a čestnosti se vyplácí.

Za všechny funkcionáře SCHČT vám přeji úspěšné zakončení roku a mnoho zdraví, spokojenosti, chovatelských 

  

Za Předsednictvo SCHČT 

ÚVODNÍ SLOVO:

Vážení chovatelé, vážení členové spolku,

dojít ke vzájemné spolupráci a porozumění.

volbu tohoto kandidáta.

času svazovým záležitostem.

předat spolek v tom nejlepším stavu a s jasnou vizí tak, abychom se za svá rozhodnutí nemuseli stydět.

a osobních úspěchů po celý nový rok 2024.  

Václava Boušková
místopředseda SCHČT



ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ 2022 -2023:

Přijmy: 10100,-Kč – příspěvky členové

Výdaje: 18154,-Kč 
(Český telekomunikační úřad dlužná částka z let 2019, 
právní služby Mgr. Machová, webhosting + doména schct.cz, 
poštovné)

Bankovní účet FIO Banka
Počáteční stav 67 822,27 Kč 

stav k 31.12.2022 58 492,27 Kč

stav k 30.09.2023  59598,27 Kč

Evidujeme pohledávku u ASCHK 306.504,00Kč 
za služby odborné činnosti v letech 2018 - 2021

Pronájem chovatelského software - Morgana 
za období 08/2018 – 11/2022 260.000,-Kč



Česká republika patří mezi země s tradičním chovem koní. Chov teplokrevných koní má v Čechách 
a na Moravě dlouholetou historii. Zejména v poválečné době (60. léta 20.st.) došlo k výrazným 
změnám v chovu a šlechtění koní. Chov koní byl centrálně řízen Ministerstvem zemědělství 
prostřednictvím Státního plemenářského podniku v Praze, zemský chov byl spravován prostřednictvím 
hřebčinců Písek a Tlumačov. Od roku 1989 nastala postupně změna organizace řízení chovu koní 
v ČR. Rozpadem plemenářského podniku, vznikem chovatelských svazů a sdružení (dle jednotlivých 
regionů a plemen koní). Svaz chovatelů českého teplokrevníka vznikl 23.12.1994. V průběhu 
devadesátých let se zájmová chovatelská sdružení rychle sjednocovala a od roku 1994 jim 
Ministerstvo zemědělství postupně udělovalo souhlas ke zřízení a vedení plemenných knih pro 
jednotlivá plemena v rámci druhů hospodářských zvířat a přenášelo na ně část odpovědnosti za 
tvorbu a provádění šlechtitelských programů. Až do konce roku 2001 SCHČT  nadále spadal pod 
ASCHK (Asociaci svazu chovatelů koní). Dle zákona č. 154/2000 Sb., bylo stanoveno, že rozhodující
funkce v procesu šlechtění hospodářských zvířat převezmou uznaná chovatelská sdružení (UCHS) 
a tak se dne 27.12.2001 Svaz chovatelů ČT stal samostatným uznaným chovatelským sdružením pro 
chov a šlechtění českého teplokrevníka a to až do . Vlivem krize ve spolku v letech 23.5.2018
2016 – 2020, kdy se k moci dostaly osoby neoprávněné jednat za spolek (potvrzeno pravomocnými 
rozhodnutími soudu), se dostal spolek do úpadku. Statut UCHS, pro který spolek vznikl a vždy byl jeho 
hlavní činností, byl odevzdán MZe. Po rozhodnutí soudu v roce 2020 neoprávněné osoby opustily 
spolek a založily si nový zcela totožný spolek. SCHČT zůstal bez statutárních zástupců, neschopen 
řádného fungování. Dne 3.8.2021 se zbytek členské základny sešel ve Zduchovicích a vyslovil 
souhlas pro zachování spolku a obnovu všech jeho funkcí. Dne 24.9.2021 byl podán návrh k soudu 
na jmenování chybějících členů statutárního orgánu SCHČT. Usnesením ze dne 14.2.2022 byly 
soudem jmenovány osoby právoplatně jednající za spolek, které měly za úkol svolat řádnou 
Konferenci spolku. Konference proběhla dne 8.6.2022, kdy byly přijaty nové stanovy spolku 
a zvoleni funkcionáři spolku. V současné době spolek SCHČT má řádně zvolené statutární orgány, 
není proti němu vedeno žádné insolvenční řízení, má dostatečnou členskou základnu a tím 
i dostatečnou chovnou populaci. Stanovy spolku stanovují práva a povinnosti chovatelů, zajišťující 
rovné zacházení s nimi, kde jednotliví chovatelé mají možnost ovlivňovat šlechtitelský proces s 
možností volit a být volen do rozhodujícího chovatelského orgánu SCHČT. Nelze opomenout 
osobnosti, které se významně podíleli na dění ve spolku. Historicky prvním předsedou spolku 
byl Ing. Jan Kutěj, který na svém postu zůstal až do dubna 2004, kdy ho na další dva roky vystřídal 
pan Ladislav Karásek. Na zrodu a vývoji SCHČT se od počátku jeho vzniku účastnili pan Miloslav 
Perníček (od roku 2002 -2010 místopředseda svazu, 2011 – 2016 předseda) a Karel Růžička 
(2002-2006 člen chovatelské komise, 2007-2010 předseda, 2011- 2016 místopředseda). 
V orgánech PK ČT působila velká řada odborníků, mezi nejdéle působící členy můžeme zařadit 
Ing. Leopolda Mamicu a Ing. Karla Regnera. 

HISTORIE A SOUČASNOST SPOLKU



Ministerstvo zemědělství ČR, jako rozhodující orgán, na naše žádosti a dotazy odpovídá stále stejnými replikami. „Navrácení statutu UCHS, který byl přidělen Asociaci svazů chovatelů koní z.s. 

(dále jen „ASCHK“) není možné, neboť ASCHK dle ustanovení § 5e, odst. 1, písmeno b) plemenářského zákona závažným způsobem neporušila povinnost k výkonu odborných činností 

stanovenou v § 7, anebo dle odst. 2 závažným způsobem neporušila povinnost k výkonu odborných činností stanovenou v nařízení (EU) 2016/1012. MZe dosud neeviduje žádné konkrétní 

stížnosti na dosavadní činnost uznaného chovatelského sdružení pro vedení plemenné knihy českého teplokrevníka. Z tohoto důvodu MZe nemá důvod zasahovat z pozice kompetentní 

autority do šlechtitelského procesu tohoto plemene. Opět proto doporučuji zapojení Vašich chovatelů do spolupráce s uznaným chovatelským sdružením – Asociací svazů chovatelů koní z.s. 

Je přinejmenším podivuhodné, že vládní instituce nepřihlédne k tak závažnému faktu, že odevzdání uznaného chovatelského sdružení učinily osoby, které neoprávněně jednaly za spolek 

a naprosto opomíjejí pravomocné rozhodnutí soudů. Navíc novou žádost o UCHS dalšího subjektu přijme a provede rozhodnutí, přestože o sporném zastupování spolku věděla 

a výběr takového subjektu je v rozporu se zákonem č. 154/2000 Sb., o šlechtění, plemenitbě a evidenci hospodářských zvířat. Úředníci MZe nechtějí slyšet realitu a raději naslouchají jen 

Od 11.8.2021 vedeme s ASCHK neúspěšná jednání, kdy ze strany ASCHK je nám evidentně naznačována neochota s námi jednat, která navíc vyvrcholila zánikem našeho členství v ASCHK 

ke dni 19.7.2022 z důvodu porušení povinnosti řádného člena (nezaplacení členských příspěvků). Rozhodnutí bylo rozporováno a to z důvodu nedostačující komunikace ze strany ASCHK, 

která zřejmě záměrně naše dotazy ohledně členských příspěvků ignorovala. S opatrností byla podána nová přihláška do ASCHK, o které dne 25.10. 2022 rozhodlo kolegium ASCHK záporně: 

spolek nebyl přijat za řádného člena (výsledek hlasování: pro nikdo, proti 21, zdržel se 4). Omezení možnosti stát se členem ASCHK z.s. je svou podstatou jednoznačně diskriminační. O 

spolku, který od r. 2001 – 2018 vedl plemennou knihu pro nejpočetnější plemeno koní v ČR, jehož členská základna na vrcholu v období 2015-2016 čítala na 760 členů, o stávajících chovatelích 

českého teplokrevníka a členech SCHČT rozhodují zástupci chovatelů malopočetných plemen koní. Další z důvodů proč být samostatní. Poslední reakce ASCHK byla zaznamenána dne 

14.8.2023 na zaslané oznámení o neoprávněném užívání ochranné známky, kdy se prezident ASCHK p. Fiala vyjádřil následovně: „ASCHK ČR má zájem tuto záležitost řešit smírnou cestou 

a dohodou, byť, jak je uvedeno výše, je přesvědčena, že přístup SCHČT spočívající s registrací ochranné známky, která jí nenáleží a je po letech existence pro dané plemeno obvyklým 

označením, je v rozporu s dobrými mravy.“ Je dobře, že p. Fiala vzpomíná dobré mravy, můžeme tedy doufat, že si i uvědomuje skutečnost, že používání majetku bez souhlasu vlastníka, 

dlužit peníze za odvedené služby, ignorování korektních nabídek k jednání se vymyká dobrým mravům, které by jistě člověk v jeho postavení měl mít. Avšak na další z návrhů schůzky, která 

by jednala o sporných věcech prezidium ASCHK opět nereaguje.

ZPRÁVA O ČINNOSTI A DĚNÍ VE SPOLKU 2022 -2023

Ministerstvo zemědělství x SCHČT

Jedině tímto způsobem může nastat vzájemná spolupráce všech chovatelů plemene český teplokrevník.“

jedné spřátelené straně, a jdou cestou nejmenšího odporu. K nám zůstávají hluší.

ASCHK x SCHČT



 
SCHČT dne 8.4.2022 podalo přihlášku na Úřad průmyslového vlastnictví o registraci 
ochranné známky na logo SCHČT a výžeh ČT, dne 16.11.2022 byly přihlášené ochranné 

Dne 1.11.2022 ze zdravotních důvodů rezignoval na funkci předsedy spolku p. Karel 
Růžička. Předsednictvo pracuje pouze ve čtyřech členech a z těchto důvodů je nutnost 
zvolit 5. člena. Předsednictvo kooptovalo pana MVDr. Jaroslava Dražana a doporučuje 

Opětovně osloveny (dopisem do vlastních rukou) osoby, které v letech 2018 – 2020 
neoprávněně jednaly za spolek a které se dne 22.1.2018 nevybíravým způsobem zmocnily 
veškeré agendy a majetku spolku, když JUDr. Ing. Staněk svévolně zapečetil kancelář 
svazu v Praze. Bohužel agenda a majetek spolku stále nejsou předány. Od 22.8.2022 byla 
vedena korespondence s posledním zapsaným předsedou spolku JUDr. Ing. CSc. Jaroslavem 
Staňkem, který nejprve reagoval na výzvu k předání pozitivně, avšak na dohodnutý termín 

 
Dobrý den, sděluji Vám, že na základě rozhodnutí krajského soudu v Č. Budějovicích 
ze dne 7. 4. 2022 zanikla moje funkce ve statutárním orgánu spolku již ke dni 31. 5. 2021. 

Dobrý den, zpracovat Vámi požadovanou agendu je úkolem statutárního orgánu spolku. 
Členem tohoto orgánu jsem však já  v uplynulých letech nebyl .  Staněk

Od roku 2018 převzala vedení plemenné knihy pro plemeno český teplokrevník 
ASCHK na základě rozhodnutí Ministerstva zemědělství, které tak učinilo po odevzdání 
statutu neoprávněnou osobou jednající za SCHČT. Veškeré úkony spojené s chovem koní 
plemene ČT spravuje nyní tato organizace.

Ochranné známky:

známky zapsány do rejstříku ochranných známek (platnost 10 let).

Rezignace předsedy spolku:

členské základně  jeho volbu.

Agenda spolku: 

se nedostavil. Další komunikace probíhala špíše odmítavě.
Úryvky emailové komunikace:
Dne 26.9.2022 JuDr. Ing. CSc. Jaroslav Staněk napsal: 

Nejsem tedy ten, kdo by Vám měl agendu předávat.
Dne 17.10.2022 10:07, JuDr. Ing. CSc. Jaroslav Staněk napsal:

Vedení plemenné knihy ČT:



v Doplnit předsednictvo o jednoho člena

 Dále jednat ve smyslu navrácení UCHSv

 Identifikovat majetek SCHČTv

 Vyřešit užívání ochranných známekv

 Obnovit systém kontroly užitkovosti a kontroly dědičnostiv

Samostatné vedení PK ČT vidíme pro chovatele jako výhodné již z několika hledisek:

 jasné pravomoci a povinnosti pro dané plemeno;v

 chovatelská či šlechtitelská politika, kterou zastávají pouze chovatelé plemene ČT;v

 užší zapojení chovatelů do problematiky šlechtění;v

 řešení evidenčních, šlechtitelských, dotačních a celkově finančních záležitostí pouze v

     pro jedno plemeno;

 100% příjmů finančních prostředků pro chovatele koní ČT;v

 přímá kontrola nad dodržováním zásad ze strany státních orgánů a samotných chovatelů;v

 účinnější propagace a informovanost chovatelů;v

 podpora konkurenceschopnosti;v

 jednotné zastupování členů – chovatelů na resortních či meziresortních jednáních;v

 aparát vlastních zaměstnanců;v

 efektivní řešení problémů daného plemene, atd.v

ZPRÁVA O PŘEDPOKLÁDANÉM BUDOUCÍM VÝVOJI ČINNOSTI SPOLKU

RPK má připravený návrh změn ŘPK a zároveň novou koncepci ŠP. Tyto dokumenty obsahují 

např. termíny jako postupná testace plemeníků, stádo potenciálních matek hřebců, celoživotní 

hodnocení koní, testační odchovny klisniček a jiné. Tyto dokumenty budou předloženy 

chovatelům k veřejné diskusi, jakmile bude SCHČT navrácen statut UCHS. Dokumenty jsou 

zatím chráněny autorským právem, jelikož jsou reálné obavy, aby nebyly zneužity. Jakmile 

bude SCHČT navrácen statut UCHS je nezbytné doplnit kontrolu sportovní výkonnosti 

a především z ní vyplývající kontrolu dědičnosti, aby mohlo probíhat šlechtění, jak je uvedeno 

v zákoně č. 154/2000 Sb., plemenářský zákon.

vydal: SCHČT z.s. 20.11.2023   foto: Šarka Votavová
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